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Datum 

Ons kenmerk 

Aan 

Kopie aan 

Van 

Steller 

Onderwerp 

 

woensdag 22 maart 2023 

23.014552 

De gemeenteraad en steunfractieleden 

 

P. de Nijs-Visser 

Jerry Slijters 

Beëindiging interbestuurlijk toezicht (IBT) jeugdbescherming jeugdreclassering 

 

 

Geachte dames en heren, 

  

  

In november 2022 bent u geïnformeerd over de stand van zaken van het interbestuurlijk 

toezicht op alle jeugdregio’s in Noord-Holland en het inspectietoezicht op de 

gecertificeerde instellingen. Het oorspronkelijke toezicht zou tot 1 augustus 2022 lopen, 

maar na diverse –door het ministerie- uitgestelde overleggen, ontvingen wij tot onze 

verassing een brief met daarin het besluit tot verlenging van het interbestuurlijk toezicht 

ten aanzien van de jeugdbescherming in de regio’s Noord-Holland. Een beslissing die wij 

als gemeenten niet constructief of passend vonden. Immers onze regio’s zijn niet anders 

dan andere regio’s waar geen interbestuurlijk toezicht was.  

  

De wethouders besloten toen meteen schriftelijke reactie te sturen omdat er veel is 

ingezet om de problemen af te wenden, maar (en zo concludeerde de inspectie in de 

zomer van 2022 ook al) de oplossingen liggen vaak niet direct in de invloedsfeer van de 

gemeenten (arbeidsmarkt, echtscheidingsproblematiek). Wat de gemeenten kunnen 

doen, was reeds in gang gezet (harmonisering en samenwerking op groter schaalniveau) 

of al gerealiseerd (hogere tarieven, dashboard van kinderen in de 

jeugdbeschermingsketen die boven de wettelijke wachttijden zitten op NH-niveau). 

Naar aanleiding van deze brief en het Kamerdebat van 21 november 2022 is door de 

ministeries aangegeven dat zij dan toch – na overleg en afspraken met de regio- 

voornemens waren het interbestuurlijke toezicht af te schalen.   

 

Dit overleg heeft plaatsgevonden op 24 januari jl. en had een constructieve toon en 

heeft inderdaad tot het beëindigen van het toezicht geleid. De brief in de bijlage 

beëindigt het toezicht officieel.  

Wel willen het ministerie en de regio het contact continueren en te volgen wat de 

effecten zijn van de samenwerking op Noord-Holland niveau met gemeenten en GI’s zijn 

voor de kwetsbare kinderen in de keten. De concrete afspraken rondom hetgeen wordt 

gemonitord zijn:  

 

1.Iedere twee maanden vindt op ambtelijk niveau tussen de  
jeugdbeschermingsregio's Noord-Holland en Amsterdam en het ministerie van VWS een 

gesprek plaats over de voortgang van het realiseren van tijdig passende jeugdhulp bij 

kinderen met een beschermingsmaatregel. Het ministerie van VWS initieert dit overleg.   

2. In dit gesprek bespreken we de stand van zaken wat betreft:  

- Het aantal wachtende kinderen met een beschermingsmaatregel die wachten op 

jeugdhulp (input Noord-Holland en Amsterdam).  

- Stand van zaken regionale knelpunten (input Noord-Holland en Amsterdam).  

- Stand van zaken landelijke onderwerpen (input ministerie van VWS en indien nodig 

ministerie van JenV).  

3. Elke 2 maanden wordt beoordeeld of een vervolggesprek nog nodig c.q. wenselijk is.  
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4. Op landelijk niveau is een monitor ingericht om in het kader van de landelijke aanpak 

zicht te houden op de ontwikkeling bij gecertificeerde instellingen (motie-Hijink). Zowel 

Jeugdbescherming Regio Amsterdam als De Jeugd en Gezinsbeschermers leveren 

gegevens aan voor deze landelijke monitor. 

 

Helaas is de crisis in de jeugdbescherming niet opgelost met deze beëindiging. Er zijn nog 

steeds regio’s waar wachtlijsten zijn voor zorg nadat een maatregel is opgelegd. Ook 

hebben niet alle kinderen tijdig een vaste jeugdbeschermer en een gedragen 

veiligheidsplan.  

Zoals eerder aangegeven, zijn in onze regio tot nu toe de cijfers zeer laag geweest 

(ongeveer 4). Deze kleine groep heeft dan veelal te maken met ingewikkelde zorgvragen 

waarvoor maatwerk tot stand moet worden gebracht.   

  

  

  

Namens het college van burgemeester en wethouders,  

De portefeuillehouder,  

 

Puck de Nijs- Visser 


